
 
Nakon 17. konferencije HrOUG 
 
Rezime 
 
HROUG je i ove godine nastavio tradiciju najvećeg godišnjeg okupljanja Oracle zajednice 
u Hrvatskoj. Uz novost da je u svibnju 2012. organizirano prvo samostalno okupljanje 
Java sudionika, koje je polučilo posebno dobre rezultate, na 17. Godišnjoj konferenciji 
ostvareni su ponovo vrlo dobri rezultati. Rezultat je to prije svega nastojanja da se u 
programskom dijelu nastavi sa jakim paketom stručnih aktivnosti i uz to okupi znatan 
broj vrhunskih predavača iz niza područja. To sve je garancija visoke kvalitete 
predavanja, radionica, live demogrounda, a s time i očekivano dobrog odziva slušatelja.  
 
Na 17. HrOUG konferenciji dominirale su teme u cjelinama: 

- Leaders Circle-a, 
- Fusion Aplikacija i Middleware-a, 
- Tehnološkim dijelom DBA cjeline i Inženjerskih sustava, te teme iz Oracle Exa… 

područja, 
- Realiziranih rješenja u Poslovnim Informacijskim Sustavima, te 
- Java teme. 

 
Uvjeti u kojima živimo i radimo, prisutnost recesije kakvu do sada nismo imali, 
organizatora su obvezali na profiliranje obuhvaćenih tema ne samo u smislu novosti, koje 
su posebno značajne i mnogobrojne na ovom području, već i u smjeru očekivanih 
krupnih promjena u načinu poslovanja. Tako je ove godine organizirana posebna cjelina 
Leaders Circle dio konferencije namijenjen donositeljima odluka  
- CIO – direktorima i rukovoditeljima informatike u tvrtkama korisnika IT, te  
- CEO – vlasnicima i/ili izvršnim rukovoditeljima IT tvrtki.  
Za obje podcjeline bitno je pitanje ulazak Hrvatske u EU i posljedice po IT djelatnost. 
Organizirana su predavanja značajnih predavača za dvije teme u zajedničkom dijelu. 
Obuhvaćene teme u prvoj podcjelini - CIO-dan su ICT inovacije i ekonomski rast kao 
slijedeća razina za CIO-e, kako transformacijom i razvojem informatike do strateške 
funkcije u poduzeću, što u suštini donosi outsourcing, kako IT poslovno savjetovanje 
djeluje na poboljšanje poslovanja, koliko je potrebna digitalna forenzika, kako primijeniti 
analizu socijalnih mreža u poslovanju i što se sve treba dobiti od Oracle podrške. 
Za drugu pod cjelinu – dan CEO IT tvrtki, uz teme je organizirano učešće u diskusiji za 
okruglim stolom. Uvod u diskusiju bilo je pitanje - da li je ulaz u EU za hrvatska IT 
poduzeća prilika ili neprilika. Učešće u diskusiji su uzeli predstavnici IT udruga pri HGK i 
HUP, te predstavnici CYSEx udruge izvoznika SW, kao i niz sudionika nositelja aktivnosti 
u IT tvrtkama. Što menadžeri moraju znati o EU fondovima kako bi omogućili svojim 
tvrtkama pristup u realizaciji projekata i kroz to učešće na širokom tržištu Europske 
zajednice? Zašto se primjena mobilnih i tablet aplikacija najbrže razvija u poslovnim 
okruženjima? Kako izgleda aktualno stanje na tržištu upravljačkih sustava DB i koji su 
trendovi na Cloudu gledano iz Java perspektive?  
U zajedničkom dijelu Matt Johanson kao glavni Oracle govornik je govorio što i kako, 
kroz Oracle Fusion Aplikacije, Oracle planira ujednačiti pristup i integrirati ostale 
aplikacijske cjeline, te kako će se ostvariti standardi za usmjeravanje razvoja ostalih 
aplikacija kroz slijedeće generacije.  
Velimir Srića je govorio o aspektima utjecaja raznih tipova kriza na IT menadžment. 
Njegove naznake su da se nalazimo u zanimljivim vremenima i sagledavajući veći broj 
problema, uzroka, posljedica, dijagnoza, ideja i postupaka za rješavanje problema sa 
kojima se susrećemo, postavljanjem pravih pitanja i zajedničkom raspravom se može 
doći do dobrih odgovora. Sudionici su sa pažnjom saslušali predavanje. 
Zaključujući prema broju sudionika i njihovom vrlo aktivnom sudjelovanju u raspravama, 
sudionici okruglog stola su iskazali jasne namjere da se sa aktivnostima o raspravljenim 



temama ne može čekati do slijedeće konferencije, već je potrebno aktivno uključivanje 
sudionika IT okruženja, u cilju iznalaženja puteva za rješavanje problema. 
 
U stručnom dijelu 17. Konferencije dominirale su teme u cjelinama: 

- Fusion Aplikacija i Middleware-a, 
- Tehnološkim dijelom DBA cjeline i Inženjerskih sustava, te teme iz Oracle Exa… 

područja, 
- Realiziranih rješenja u Poslovnim Informacijskim Sustavima, te 
- Java teme. 

Događanja u proteklih godinu dana u Oracle Fusion Aplikacijama i Oracle Fusion 
Middleware-u opravdavaju uvrštenje među top teme konferencije. Uvodnim izlaganjem 
na otvaranju konferencije Matt Johanson je iznio strateško gledanje Oracle-a u 
Aplikacijama ukupno i u okviru toga koje je mjesto i uloga Fusion aplikacija. 
Na konferenciji su prezentirane teme iz niz segmenata Fusion Middlewarea:  

- Upravljanja poslovnim procesima (BPM);  
- Integracije podataka – Data Integracije, Data Replikacije, Data Quality sa 

konačnim „Live Demo-m“ gdje je funkcioniranje svih dijelova pokazano na Data 
Integracijskoj Platformi. Sa posebnom pažnjom su praćeni i komentirani rezultati 
projekata u Financijskoj i Telekomunikacijskoj industriji; 

- Skladištenja podataka gdje je posebnu pažnju privukao sa dva predavanja 
jedan od vodećih svjetskih stručnjaka Tim Gorman, Oracle ACE Director i član 
Oak Table.nets. Tu ističemo i IBM-ovo gledanje kako ubrzati performanse DW, te 
niz drugih. 

- Poslovne inteligencije sa nizom tema među kojima je početna bila tema 
Ljiljane Perice, koja je sudionike upoznala sa Oracle-ovom novosti Exalytics In-
Memory Machine - integriranim rješenjem za poslovno informiranje. 

Kroz provedenu instalaciju Fusion Human Capital Management (HCM) aplikacije za 
upravljanje ljudskim resursima pokazano je i funkcioniranje Fusion Demo-a, alata sa 
kojim Oracle planira integraciju ostalih aplikacija iz portfelja. Nastavno su obuhvaćene 
novosti u EBS – ključnom integralnom paketu Oracle-a, te razvoj i sigurnost vrlo 
propulzivnih mobilnih aplikacija, kao i iskustva na korištenju APEX.  

I ove godine su uključene i “tehnološke“ teme – kroz predavanja dvaju Oracle ACE-ova 
Jože Senegačnika i Piet de Visser-a, te domaćih vrsnih predavača Zlatka Sirotića, Draška 
Tomića, Josipa Pojatine obuhvatila su se DBA područje. Posebno treba istaknuti učešće 
Morane Kobal Butković, Oracle Hrvatska, koja je po ocjenama sudionika ocjenjena za 
Najbolju radionicu na 17. HrOUG-u, prezentirala mogućnosti novog Enterprise 
Managera 12c.  
Bila je spremna i za prezentiranje novosti nove verzije - DBA 12c objavljene na Oracle 
Open Worldu (OOW), ali joj je iz korporacije uskraćeno pravo na prezentiranje slide-ova. 
Uskraćeno će biti prezentirano prvom prilikom. 
Nastavno više je novosti iznijeto iz Oracle Exa… područja (Exadata, Exalogic i Exalitycs). 
Na ovom području Oracle ima velike planove i kapitalizira kupovinu Sun-a, s kojim 
integrirajući DB i maksimalno prilagođene aplikacije postiže iznimno dobre rezultate. S 
time ostvaruje očitu prednost pred konkurencijom.  
Jedna od top tema konferencije trebala su biti iskustva koja su upravo na instalacijama 
kod domaćeg korisnika izazvala posebnu pažnju, ne samo u IT već i u financijskim 
strukturama, i ne samo kod nas već i u svijetu. I tu smo na žalost zbog izostanka 
suglasnosti korisnika uskraćeni za prezentiranja na ovoj konferenciji, ali zato ih 
najavljujemo. Na slijedećoj konferenciji će biti prezentirana iskustva i rezultati, ne samo 
od strane Oracle-ovih predstavnika, već i od korisnika, a to je posebno tražena 
karakteristika HrOUG-ovih konferencija. 

Java teme nisu iscrpljene konferencijom u svibnju. Ovo izrazito brzo razvijajuće područje 
je puno novosti sa JavaOne konferencije i Oracle Open World-a. To je inače Oracle praksa 
da dosta novosti „čuva“ za te događaje. Uz novosti koje su prenijeli sudionici na obje 



konferencije, prezentirane su razvojne i druge Java teme među kojima je i na radionici 
pokazano funkcioniranje Evolution Framework-a inače domaćeg proizvoda.  

HrOUG konferencija sve više poprima karakteristiku „izloga“ realiziranih projekata. 
Sudionici prepoznaju ovu mogućnost za razmjenu korisničkih iskustava na realiziranim 
projektima. Čak u 20 tema su prezentirani rezultati rada u proteklih godinu dana. Neki od 
njih će biti prezentirani i na drugom mjestu, a ovdje treba istaknuti rezultate iz HEP-a na 
aplikaciji sustava za trgovanje električnom energijom, primijenjenog rješenja 
neslomljivog klastera i prijedloga Cloud rješenja za konsolidiranje računarskih resursa u 
javnim poduzećima. Prvo imenovano predavanje grupe autora Patrik Franković, 
Roland Miklić, Zoran Frlan je po ocjenama sudionika konferencije izborilo titulu 
Najboljeg predavanja na 18. Konferenciji. Iz Uljanika, Multicoma, ININ, DEKOD 
telekoma, ali i od više drugih prezentirane su teme za čija iskustva su sudionici 
konferencije posebno zainteresirani. 

Ovim rezimeom nisu obuhvaćene sve interesantne teme, međutim o njima se na HrOUG 
stranicama i na post konferencijskom DVD-u mogu naći svi podaci, uključivo i 
prezentacije koje su predavači održali na konferenciji.  

Zaključno treba reći da je konferencija uključivanjem donositelja odluka u Liders Circle 
obuhvatila i teme danas vrlo aktualne i posebno značajne za postojanje i dalji razvoj IT 
djelatnosti kod nas. Problemi sa kojima se sučeljavaju sudionici i njihovo rješavanje od 
krucijalnog značaja za rad IT tvrtki na domaćem tržištu, a posebno na uključivanje u 
vanjsko tržište. S obzirom da je ovo proširenje za većinu tvrtki pitanje njihovog 
preživljavanja treba nastaviti sa aktivnostima koje će doprinijeti njihovom rješavanju bez 
odlaganja. Pri tome treba koristiti sve aktivne, državne i interesne, oblike organiziranja 
IT tvrtki i sudionika. 

Za konstatirati da je i ove godine obuhvaćen sa novostima i iskustvima velik dio IT 
područja. Sudionicima su ponuđene „friške“ novosti sa svjetski značajnih promocija. 
Činjenica je da je razvoj u većini segmenata izuzetno brz i značajan po posljedicama. Pri 
tome se može konstatirati da, uz recesijske uvjete poslovanja, u velikom broju u tom 
razvoju ne zaostaju i domaći resursi.  
Posebno je značajno učešće domaćih nositelja, korisnika i njihovih partnera, na 
prezentiranju i prijenosu iskustava sa projekata realiziranih u proteklih godinu dana. Ova 
karakteristika posebno raduje jer se kroz nju produbljuju kontakti koje ostvaruju članovi 
HrOUG-a, ali i ostali sudionici konferencije, što je i jedan od ciljeva udruge. 
 


